
PR O T O K Ó Ł 
z obrad XXIII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 31 marca 2014 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1145 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Radca Prawny, 
- Dyrektor GOK, 
- Kierownik GOPS 
- Dyrektorzy szkół, 
- Pracownicy obsługujący sesję, 
 
Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia XXIII Sesji Rady Gminy Radziejów, 
powitał wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

I. Sprawy organizacyjne: 
1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
II. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Gminy Radziejów za 2013 rok oraz 

plany pracy na 2014 rok: 
1) komisji finansowo-budżetowej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania 

i planu pracy), 
2) komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych (dyskusja oraz przyjęcie 

sprawozdania i planu pracy), 
3) komisji oświaty i kultury (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu 

pracy), 
4) komisji rewizyjnej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu pracy). 

 
III.  Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Radziejowie za 2013 rok: 
1) dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania. 

 
IV.  Podjęcie uchwał w sprawie : 

1) uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radziejów w roku 
2014, 

2) przystąpienia do czynności prawnych mających na celu nabycie przez 
Gminę Radziejów nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka Nr 230/15, położonej w miejscowości 
Czołowo, 
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3) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Radziejów z przeznaczeniem na polepszenie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, 

4) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów                             
z przeznaczeniem na polepszenie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej, 

5) wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia zabudowanej 
nieruchomości gruntowej, oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 
154/8, położonej w miejscowości Szostka, na rzecz dotychczasowego 
najemcy, 

6) określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową udzielaną w 
ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania "Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020, 

7) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych 
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania "Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020, 

8) zasad udzielania pomocy w dożywianiu dzieci w przedszkolu oraz uczniów 
w szkołach podstawowych i gimnazjach, 

9) przystąpienia Gminy Radziejów do realizacji projektu pn. „Wyrównywanie 
szans edukacyjnych uczniów w gminie Radziejów” nr WND  
POKL.09.01.02-04-079/13 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki Priorytetu, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych 
uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie 
różnic w jakości usług edukacyjnych, 

10)  sprawie ustalenia wysokości ryczałtu na pokrycie kosztów poniesionych                   
w związku z pełnieniem funkcji sołtysa, 

11)  wysokości ryczałtu dla Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów, 
12)  (wyrażenia lub nie wyrażenia) zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy   

środków stanowiących fundusz sołecki, 
13)  zmian w budżecie, 
14)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów, 
15)  Na wniosek Wójta Gminy wprowadzono do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia                         
o współpracy na rzecz Obszaru Rozwoju Społeczno - Gospodarczego 
Powiatu Radziejowskiego na lata 2014 – 2020. 

 
V. Składanie wniosków i interpelacji. 
VI. Wolne wnioski i zapytania. 
VII. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
Ad I) Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał.  
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Następnie przystąpiono do głosowania za przyjęciem porządku obrad. Za przyjęciem 
porządku obrad głosowało 15 radnych. 
 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Kazimierz Wiśniewski 15 głosami. 
 
Ponadto Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji 
jest do wglądu. 
 
Ad. II. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Gminy Radziejów za 2013 rok oraz 
plany pracy na 2014 rok: 
 
1) Sprawozdanie z prac komisji finansowo-budżetowej przedstawił Przewodniczący 
Komisji Ireneusz Głowacki – cyt. „komisja budżetowa w składzie Przewodniczący 
Ireneusz Głowacki, członkowie Jerzy Rogacki, Eugeniusz Kapeliński, Kazimierz 
Wiśniewski oraz Czesław Witkowski w roku 2013 zgodnie z wcześniej przyjętym 
planem odbyła dziesięć posiedzeń oraz jedno posiedzenie dodatkowe. Komisja 
zajmowała się sprawami związanymi dochodami i wydatkami w budżecie Gminy oraz 
uczestniczyła w posiedzeniach wyjazdowych razem z pozostałymi Komisjami Rady 
Gminy dotyczącymi oceny stanu dróg na terenie Gminy i przydziałem kamienia na 
drogi gminne na poszczególne sołectwa. Analizowała realizację budżetu Gminy za 
2012 rok, a także na bieżąco wszystkie zmiany dotyczące dochodów i wydatków 
w budżecie Gminy w 2013 roku. 
Zapoznała się szczegółowo z wydatkami poniesionymi na pomoc społeczną, 
zajmowała się również sprawami dotyczącymi remontu szkół, remontu                                   
i wyposażeniem świetlić a także budową świetlicy w Starym Radziejowie oraz innymi 
tematami, które miały wpływ na realizację budżetu i jego zmiany w trakcie roku. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2014 
rok, a także w pracach nad projektem budżetu na 2014 rok. Członkowie Komisji 
zapoznawali się na bieżąco i opiniowali wszystkie projekty uchwał przygotowywane 
na Sesje Rady Gminy.” 
Następnie Przewodniczący Komisji odczytał plan pracy komisji na 2014 r. (załącznik 
do protokołu). 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z działalności komisji za 2013 r. 
oraz plan pracy na 2014 r., 
 
2) Sprawozdanie z prac komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych przedstawił 
Przewodniczący Komisji Kazimierz Skupniewicz cyt. „Komisja w składzie 
Przewodniczący Kazimierz Skupniewicz, członkowie Marian Bandyszewski, Wiesław 
Migdalski, Błażej Patyk, Władysław Śniadecki odbyła zgodnie z planem w 2013 roku 
dziesięć posiedzeń oraz jedno dodatkowe. 
Komisja szczegółowo analizowała pracę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 
2012 rok oraz na bieżąco w zakresie udzielania różnych form pomocy 
podopiecznym. Prace Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oceniono pozytywnie.  
Na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy uzgodniono konieczne 
naprawy na drogach gminnych po sezonie zimowym oraz przydział kamienia na drogi 
gminne na 2013 rok na poszczególne sołectwa. 
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Komisja zapoznała się również z informacją dotyczącą przyznawania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów z trenu Gminy Radziejów. Oceniano 
działalność gospodarczą na terenie gminy, szczególnie związana z obsługą 
rolnictwa. Komisja uczestniczyła w pracach nad ustaleniem podatków na 2014 rok 
oraz analizowała projekt budżetu na 2014 rok. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała zmiany w budżecie 
oraz projekty wszystkich uchwał przygotowane na Sesje Rady Gminy.” 
Następnie Przewodniczący Komisji odczytał plan pracy komisji na 2014 r. (załącznik 
do protokołu). 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z działalności komisji za 2013 r. 
oraz plan pracy na 2014 r., 
 
3) Sprawozdanie z prac komisji oświaty i kultury przedstawił Przewodniczący Komisji 
Marian Bandyszewski cyt. „Komisja oświaty i kultury w roku 2013 odbywała 
posiedzenia zgodnie z przyjętym planem w składzie Przewodniczący Marian 
Bandyszewski, członkowie Ireneusz Głowacki, Mirosław Kołodziejczyk, Marek 
Piernik, Kazimierz Skupniewicz. 
Komisja w trakcie posiedzeń zapoznała się z kształceniem i dokształcaniem 
nauczycieli oraz z pomocą finansową w tym zakresie, a także ruchem kadrowym 
w placówkach oświatowych. Analizie poddano również zatrudnienie w szkołach 
podstawowych i gimnazjum. Analizowano działalność gminnej biblioteki za 2012 r. 
w tym formy współpracy ze szkołami. Działalność gminnej biblioteki Komisja oceniła 
pozytywnie. Na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy uzgodniono 
konieczne naprawy na drogach gminnych po sezonie zimowym oraz przydział 
kamienia na drogi gminne na 2013 rok na poszczególne sołectwa. 
Komisja dokonała oceny budżetu gminy za 2012 rok w zakresie dochodów 
i wydatków ze szczególnym uwzględnieniem wydatków na oświatę i kulturę w tym na 
remont szkół oraz remont i wyposażenie świetlic. 
Omawiano wszystkie tematy, które miały wpływ na realizację budżetu gminy 
szczególne działalności oświatowej i jego zmiany w trakcie roku. 
Na posiedzeniu wyjazdowym oceniono przygotowanie szkół na rok szkolny 
2013/2014. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2014 
rok, a także w pracach nad projektem budżetu na 2014 rok. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała projekty wszystkich 
uchwał przygotowanych na Sesje Rady Gminy. 
W posiedzeniach Komisji w zależności od potrzeb uczestniczyli Dyrektorzy Szkół  
Następnie Przewodniczący Komisji odczytał plan pracy komisji na 2014 r. (załącznik 
do protokołu). 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z działalności komisji za 2013 r. 
oraz plan pracy na 2014 r., 
 
4) Sprawozdanie z prac komisji rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Komisji 
Kazimierz Czynsz cyt. Komisja rewizyjna w roku 2013 w składzie Przewodniczący 
Kazimierz Czynsz, członkowie Jerzy Rogacki i Mariola Kardasz zgodnie z wcześniej 
przyjętym planem odbyła dziesięć posiedzeń oraz jedno posiedzenie dodatkowe. 
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Komisja w trakcie posiedzeń kontrolowała wykorzystanie środków w budżecie gminy 
na zadania z zakresu ochrony środowiska, na świetlice i remizy strażackie, oświatę, 
na zadania inwestycyjne oraz wydatki Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Radziejowie, w zakresie środków finansowych wykorzystanych na opiekę 
społeczną. Ponadto Komisja dokonała kontroli realizacji budżetu za 2012 r.                           
i opracowała wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2012 rok, 
dokonała również kontroli płatności podatku rolnego, od nieruchomości i środków 
transportowych I i II raty, a także kontroli płatności i zaopatrzenia wsi w wodę.  
Członkowie Komisji uczestniczyli posiedzeniu wyjazdowym wszystkich Komisji Rady 
Gminy Radziejów oceniającym stan dróg gminnych po sezonie zimowym i ustaleniu 
koniecznych napraw. 
Komisja uczestniczyła również w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 
2014 rok, a także w pracach nad projektem budżetu na 2014 rok. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała zmiany w budżecie 
oraz projekty wszystkich uchwał przygotowanych na Sesje Rady Gminy. 
Następnie Przewodniczący Komisji odczytał plan pracy komisji na 2014 r. (załącznik 
do protokołu). 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z działalności komisji za 2013 r. 
oraz plan pracy na 2014 r., 
 
Ad. III.) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Radziejowie za 2013 rok przedstawiła Kierownik GOPS Pani Elżbieta Radzimska 
(szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy społecznej w Radziejowie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2013, które jest 
do wglądu dla zainteresowanych osób (szczegółowe dane stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Ad. IV, 1) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radziejów 
w roku 2014 wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 2) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do czynności prawnych mających 
na celu nabycie przez Gminę Radziejów nieruchomości gruntowej zabudowanej 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 230/15, położonej w miejscowości 
Czołowo odczytał Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Pawlak. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych przy jednym głosie sprzeciwiającym się Radnego Czesława 
Witkowskiego.  
 
Radny Czesław Witkowski, zaznaczył że przy ograniczonym budżecie jakim 
dysponuje gmina nie powinno się planować dodatkowych inwestycji, jeśli będą jakieś 
wolne środki to należy je przeznaczyć na remont bazy w Biskupicach. 
 
Ad. IV, 3) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Radziejów                                
z przeznaczeniem na polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Radziejów z przeznaczeniem na polepszenie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady 
Gminy Andrzej Pawlak. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy 
użyczenia zabudowanej nieruchomości gruntowej, oznaczonej w ewidencji gruntów 
numerem 154/8, położonej w miejscowości Szostka, na rzecz dotychczasowego 
najemcy wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 6) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc 
rzeczową udzielaną w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin 
w zakresie dożywiania "Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 
wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Pawlak. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
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Ad. IV, 7) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla 
osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 
zakresie dożywiania "Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 
wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 8) Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w dożywianiu dzieci 
w przedszkolu oraz uczniów w szkołach podstawowych i gimnazjach odczytał wraz z 
uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Pawlak. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 9) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Radziejów do realizacji 
projektu pn. „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów w gminie Radziejów” nr 
WND  POKL.09.01.02-04-079/13 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
Priorytetu, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup                           
o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 10) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ryczałtu na pokrycie 
kosztów poniesionych w związku z pełnieniem funkcji sołtysa odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Kazimierz Skupniewicz. 
 
Sołtys Roman Piłat zaznaczył, że na sołtysach ciąży zbyt dużo obowiązków, 
ponieważ muszą rozwozić zawiadomienia z ARiMR oraz od weterynarza 
powiatowego. Sołtysi ponoszą zbyt duże koszty jeśli chodzi o paliwo, ponieważ 
niektórzy muszą objechać kilka miejscowości. 
 
Radny Marek Piernik dodał, że radni mieli na celu podwyższenie miesięcznego 
ryczałtu, z pozostawieniem zakresu obowiązków na tych samych zasadach. 
 
Radny Czesław Witkowski zaznaczył, że instytucje zlecające sołtysom roznoszenie 
pism powinny im dopłacać. 
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski poinformował, że zadania dodatkowe sołtysi wykonują 
z własnej inicjatywy. Są zobowiązani wykonywać zadania zlecone przez gminę. 



 8  

 
Radny Kazimierz Skupniewicz zaznaczył, że sołtysi są przedstawicielami wsi i są 
zobowiązani do wykonywania czynności związanych z działalnością wsi. 
 
Radny Marian Bandyszewski dodał, że celem rady biorąc pod uwagę dodatkowe 
prace sołtysów było wyrównanie kosztów poniesionych związanych  ze zwiększonymi 
obowiązkami. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 11) Projekt uchwały w sprawie wysokości ryczałtu dla Przewodniczącego 
Rady Gminy Radziejów wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego 
Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 12) Projekt uchwały w sprawie (wyrażenia lub nie wyrażenia) zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy  środków stanowiących fundusz sołecki odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Pawlak. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały był dyskutowany na 
wszystkich komisjach Rady Gminy, które głosowały za nie wyodrębnieniem funduszu 
sołeckiego w budżecie gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ponownie odczytał projekt uchwały z zapisem o nie 
tworzeniu funduszu sołeckiego na 2015 rok. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 13) Skarbnik Gminy Irena Szynkowska poinformowała, że w związku ze 
zwiększoną kwotą wynikającą z przetargu na przebudowę dróg gminnych, na które                       
w budżecie było planowane 748.605,00 zł a z przetargu jest kwota 837.000,00 zł. 
Zaproponowała aby na dzisiejszej sesji przenieść na wykonanie dróg środki 
przeznaczone na remont bazy w Biskupicach w wysokości 50.000,00 zł, przenieść 
również 25.000,00 zł na remont pomieszczeń w przedszkolu gminnym oraz 
40.000,00 zł przeznaczone na remont świetlicy w Piołunowie zmniejszyć o 15.451,00 
zł. Wszystkie przedstawiony kwoty na sesji czerwcowej zostaną zwrócone. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie wraz z uzasadnieniem                                 
z zaproponowaną zmianą odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. 
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Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 14) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radziejów odczytał Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Pawlak. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV, 15) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia                         
o współpracy na rzecz Obszaru Rozwoju Społeczno - Gospodarczego Powiatu 
Radziejowskiego na lata 2014 – 2020 odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. V, VI) Radny Czesław Witkowski wnioskował o postawienie znaku stop na 
drodze idącej od strony Radziejowa w stronę Szczeblotowa. Zbyt duża prędkość 
jeżdżących samochodów stwarza zagrożenie. 
 
Radny Marek Piernik zaznaczył, że należy rozpocząć remonty dróg. 
 
Radny Mirosław Kołodziejczyk poinformował, że w gminnym Punkcie Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych nie chcą przyjmować puszek po emaliach oraz 
worków po nawozach. 
 
Sołtys Roman Piernik zapytał, czy jest szansa na postawienie przy świetlicach tzw. 
dzwonów. 
 
Radny Czesław Witkowski zapytał czy zostanie wykonana droga idąca od strony 
drogi wojewódzkiej do Biskupic w stronę świetlicy. Zapytał czy gmina dołoży 
powiatowi do jej remontu. 
 
Sołtys Paweł Ciemny zapytał o drogę w Pruchnowie. Jej wykonanie miało być 
rozpoczęte od strony Pruchnowa a jest od strony drogi krajowej. 
 
Sołtys Roman Piłat zaznaczył, że na drogach należy zrobić odpływy ponieważ woda 
zalega na powierzchni. 
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski zapytał o przydział kamienia. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński poruszył temat zajmowanych pasów drogowych przez 
rolników. 
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Radny Czesław Witkowski dodał, że w związku z otrzymanymi przez mieszkańców 
informacjami o oddaniu pasa drogowego, w imieniu mieszkańców chciałby uzyskać 
informację kiedy rozpoczną się prace.  
 
Zwrócił się do Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury z prośbą o organizowanie imprez 
na terenie gminy w niedziele aby wszyscy, w szczególności rolnicy mogli w nich 
uczestniczyć. 
 
Dyrektor GOK odpowiedziała, że część młodzieży w niedziele uczęszcza do szkoły. 
 
Wójt Gminy w odpowiedzi : 
 
- poinformował, że wszelkie inwestycje są realizowane w ramach budżetu, który 
ulega modyfikacjom. Poinformował, że na inwestycje gminie udało się pozyskać 8 
mln. Dodał, że w sołectwie Biskupice zrealizowane zostały wszystkie zaplanowane 
inwestycje. Zaznaczył, że poprawienie drogi powiatowej w Biskupicach to 
dofinansowanie powiatu w kwocie 70 tys. zł a gmina ma swoich dróg do zrobienia 
jeszcze ok 10 km. 
 
- nadmienił, że pracownicy będą się starali w jak najszybszym terminie zająć się 
naprawą dróg oraz zdjęciem poboczy i wykonaniem odpływów. 
 
- jeśli chodzi o wysypisko śmieci odpowiedział, że pracownicy punktu mają 
obowiązek przyjąć dostarczone odpady. 
 
- odpowiadając sołtysowi Romanowi Piłatowi poinformował, że zgodnie z przepisami 
segregacja odpadów musi odbywać się w gospodarstwach, w miejscach ich 
wytwarzania. 
 
- w ramach odpowiedzi na pytanie zadane przez sołtysa Krzysztofa Nowowiejskiego 
poinformował, że na posiedzeniach komisji kamień został przydzielony na 
poszczególne sołectwa. Drogi zostaną wykonane zgodnie z przyjętym 
harmonogramem. Zaznaczył, że gmina będzie się starać o wykonanie dalszego 
odcinka chodnika na Przemystce. 
 
- poinformował, że wprowadzona do porządku obrad uchwała polega na podpisaniu 
porozumienia w celu otrzymania środków na pokrycie inwestycji terytorialnych.                     
W związku z tym, że Płowce zostały wpisane do strategii województwa, to                            
w większości pozyskane środki zostaną na nie przeznaczone. 
 
Sołtys Eugeniusz Krygier wnioskował o zamontowanie dodatkowej lampy na 
Przemystce. 
 
Sołtys Paweł Ciemny zaznaczył, że w Pruchnowie powinna zostać wykonana droga 
w całości a nie tylko 500 m. 
 
Wójt w ramach odpowiedzi przedmówcy poinformował, że w pewnym momencie 
okazało się, że część drogi jest prywatna. 
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Radny Kazimierz Skupniewicz poinformował, że na sesji grudniowej poproszono 
sołtysów oraz radnych aby zgłaszali osoby poległe z naszej gminy podczas II wojny 
światowej. Nie wszystkie sołectwa do tej pory to zrobiły. Poprosił zebranych 
uzupełnienie listy. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński dodał, aby wykonać odpływy na drogach zanim zaczną 
one być remontowane. 
 
Przewodniczący Rady Gminy na zakończenie zaznaczył, że należy docenić 
inwestycje, które reprezentują całą gminę a nie poszczególne sołectwa. Poprosił 
zebranych o wzajemne wsparcie. 
 
Ad VII) W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XXIII 
Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Paulina Świderska       Kazimierz Wiśniewski. 
 


